
 

NAPOVEDNIK DOGODKOV OD 16. DO 22. NOVEMBRA 
2010 
Torek, 16. november 2010: 

 svetovni dan kronične obstruktivne pljučne bolezni  
 mednarodni dan strpnosti 
 ob 8. uri 17. nujna seja Mandatno-volilne komisije DZ RS, katere član je vodja PS SLS Jakob Presečnik 
 ob 10. uri 33. izredna seja Državnega zbora RS 
 10 minut po koncu 33. izredne seje Državnega zbora RS nadaljevanje 22. redne seje Državnega zbora RS 
 ob 14. uri 8. seja Komisije DS RS za državno ureditev, katere člana sta državna svetnika SLS Darko Fras in 

Jože Slivšek 
Sreda, 17. november 2010:  

 svetovni dan izseljencev, študentov 
 evropski dan spomina na žrtve prometnih nesreč 
 ob 8. uri 41. nujna seja Odbora za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega član je poslanec 

SLS Gvido Kres 
 ob 9. uri nadaljevanje 22. redne seje Državnega zbora RS  
 ob 17. uri 3. redna seja IO SKZ pri SLS v prostorih Centra Ig 

Četrtek, 18. november 2010:  
 ob 9. uri nadaljevanje 22. redne seje Državnega zbora RS  

Petek, 19. november 2010:  
 ob 8. uri skupna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega člana sta namestnik vodje PS SLS mag. 

Radovan Žerjav in poslanec SLS Franc Pukšič, in Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je 
vodja PS SLS Jakob Presečnik 

 ob 8. uri 75. seja Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je vodja PS SLS Jakob Presečnik 
 ob 10. uri nadaljevanje 22. redne seje Državnega zbora RS  
 ob 19. uri volilni občni zbor OO SLS Brežice v restavraciji Štefanič v Brežicah 

Sobota, 20. november 2010:  
 mednarodni dan otrokovih pravic 
 dan slovenskih splošnih knjižnic  

Nedelja, 21. november 2010:  
 svetovni dan televizije, pozdrava in filozofije  

SLS O NOTRANJEPOLITIČNIH TEMAH 
KOMENTAR SLS: OCENA DELA VLADE RS NA POLOVICI 
MANDATA 
Po drugem letu delovanja Vlade RS ugotavljamo, da ta v dveh letih 
ni izvedla nekaterih za to državo pomembnih in nujnih reform. Prav 
tako pa še vedno ni ponudila učinkovitih in sistemskih ukrepov za 
boj proti posledicam gospodarsko-finančne krize v slovenskem 
gospodarstvu. Še več, namesto da bi iskala hitre in dobre rešitve za 
trenutne razmere, se je v drugem letu svojega delovanja večinoma 
ukvarjala sama s sabo in z aferami, ki so zaznamovale preteklo leto. 
Že od lanskega poletja se vleče afera z nezakonito vrnitvijo 
bulmastifov lastniku, ki je februarja dosegla vrhunec s tragično 
smrtjo lastnika in ostaja še vedno brez kakršnega koli 
preiskovalnega in pravnega epiloga, čeprav je zaradi očitnih 
nepravilnosti odstopil tedanji kmetijski minister dr. Milan Pogačnik. 
Ne pozabimo, kakšne razloge je navajal v svojem odstopnem pismu 
nekdanji minister za gospodarstvo dr. Matej Lahovnik, in kakšno 
politiko na energetskem področju vodi sedaj mag. Darja Radić, ko 
pravi, da je monopol kvečjemu dober za vzdrževanje nizkih cen, kar 



je povsem skregano z vsakršno ekonomsko logiko. Afere se kar vrstijo; področje zunanje politike je porazno – v tem 
letu je Slovenija sprejela zelo škodljiv arbitražni sporazum o meji s Hrvaško in si tako zapravila prost dostop do 
odprtega morja. Neodločnost slovenske diplomacije oz. zunanje politike pri nasprotovanju projektu gradnje plinskega 
terminala v Žavljah – v neposredni bližini slovenske obale, pa je skupaj z mlačnim odzivom slovenskega evropskega 
komisarja za okolje dr. Janeza Potočnika pripeljala do tega, da se izvedbeni postopki glede gradnje plinskih 
terminalov v Tržaškem zalivu nezadržno bližajo. Vse to ima za posledico drastično zmanjšanje zaupanja javnosti v 
državne institucije.  
V SLS bi pričakovali, da bo toliko pozornosti, kot jo je Vlada RS namenila sociali, namenila tudi in predvsem: 
gospodarstvu! Kajti po mnenju SLS je najboljša socialna politika: »politika ustvarjanja novih delovnih mest«, kar 
preprosto pomeni, da je treba podpreti gospodarstvo, ga torej razbremeniti in denar pustiti tam, kjer je ustvarjen, ne 
pa da se ga preko visokih državnih obremenitev vrača v proračun in se ga tam deli po političnih interesih. V SLS nas 
skrbi predvsem zadolževanje države in neustrezno načrtovanje finančne politike – zadolžuje se prihodnje generacije 
za današnjo tekočo porabo, država ne varčuje oz. so njeni ukrepi zgolj navidezne in simbolne narave, pri tem pa se 
hkrati žal dogaja popolni fijasko na področju črpanja evropskih sredstev, kjer je zaradi zamud z razpisi vprašljivih 
skoraj 300 milijonov že izpogajanih evropskih sredstev.  
Danes lahko tudi ocenimo predvolilne obljube sedanje koalicije. Krinka nepolitičnega kadrovanja je dokončno padla z 
razpustitvijo Kadrovsko - akreditacijskega sveta, preko novega zakona o RTV se načrtuje politično kadrovanje na 
področju tega javnega zavoda, v državni energetiki pa smo priča brezkompromisnemu kadrovskemu cunamiju.  
Po prvih dveh letih sodeč je delo Vlade RS zmedeno, neusklajeno, polno samoiniciativnih umikov zakonskih predlogov 
iz državnozborskih postopkov, nepotrebnega vznemirjanja javnosti z nedorečenimi in radikalnimi predlogi, pogostega 
omejevanja ali izigravanja javne razprave, pomanjkanja vsebinskih argumentacij in preoptimističnega napovedovanja 
izboljšanja stanja, ki pa nima realne osnove. V SLS se bojimo, da bo takšno neodgovorno delo aktualne Vlade 
Republike Slovenije, katere pogled v prihodnost očitno seže samo do konca mandata, državo pripeljalo v še slabše 
razmere ali celo bankrot.   
 
 

PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: ČE SEDAJ SPREJMEMO VARČEVALEN PRORAČUN, KASNEJE 
REBALANS SPLOH NE BO POTREBEN! 
SLS: Izjave ministra za razvoj in evropske zadeve mag. Mitja Gasparija so neverodostojne – če bi bile verodostojne, 

potem bi zdaj na mizi imeli drugačen predlog proračunov za leto 2011 in 
2012. 
Ljubljana, 11. november 2010 – V SLS ocenjujemo izjave ministra za razvoj 
in evropske zadeve mag. Mitja Gasparija, da bomo morali v Sloveniji kmalu 
izvesti rebalans proračuna za 2011, če ne bomo sprejeli pokojninske 
reforme, kot jo predlaga minister za delo, družino in socialne zadeve dr. Ivan 
Svetlik, kot neresne, neodgovorne in neverodostojne, sploh v luči dejstva, da 
bo predlog proračuna za leto 2011 obravnavan jutri na matičnem Odboru DZ 
RS za finance in monetarno politiko. »V SLS predlagamo, da bi z nekaterimi 
amandmaji že jutri naredili tako varčevalen predlog proračuna, da rebalans 
sploh ne bi bil potreben, ne glede na kakršne koli reforme,« poudarja 
predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. »To se nam zdi odlična priložnost, da 
naredimo varčevalen, vzdržen proračun, pa katero koli verzijo pokojninske 
reforme bomo že sprejeli. V SLS se, kot smo že večkrat poudarili, zavedamo, 
da je pokojninska reforma, poleg ostalih reform, potrebna in jo podpiramo, a 
ne brezpogojno, pač pa z upoštevanjem popravkov, ki jih je predlagala PS 
SLS, in za katere ocenjuje, da nimajo vpliva na vzdržnost pokojninskega 
sistema v prihodnosti, prinašajo pa rešitve, ki bi marsikateremu 
posamezniku olajšala življenje.« ...več 
 

 

PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: NAMIGOVANJA, DA BI SLS BREZ VEČJIH VARČEVALNIH 
AMANDMAJEV PODPRLA PREDLOG POTRATNEGA PRORAČUNA ZA LETI 2011 IN 2012 TER MORDA 
VSTOPILA V VLADNO KOALICIJO ZAVRAČAMO! 
SLS je za podporo vladnim reformam, ki ne bodo izključevale posameznih socialnih partnerjev in popolnoma 
ignorirale mnenja opozicije 
Ljubljana, 10. november 2010 – Nekateri slovenski mediji te dni poročajo o stališčih SLS precej površno, oziroma na 
način, ki ne odraža dejanskega stanja, zato v SLS podajamo nekaj nujnih pojasnil. Predvsem zaradi nezavidljivega 
gospodarskega stanja v državi in mnogih stisk, s katerimi se soočajo državljani, je SLS že pred časom napovedala 
konstruktivno držo pri zakonskih predlogih, ki jih bo pripravila Vlada RS, saj SLS meni, da je treba do konca iskati 
kompromis in se truditi najti najboljšo rešitev za sprejetje ugodnejše nove zakonodaje, ki bi olajšala trenutni položaj. 
Vseeno se prizadevanja SLS v javnosti napačno interpretirajo kot podpora sedanji koaliciji in celo kot morebitni vstop 
v Vlado RS....več 
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SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
SLS: VLADA S PREDLOGOM INTERVENTNEGA ZAKONA NE VARČUJE PRI SEBI, TEMVEČ PRI PREJEMKIH 
SOCIALNO NAJŠIBKEJŠIH 
PS SLS z amandmajem predlagala črtanje vseh členov, ki posegajo neposredno v socialne pravice, in tistega, ki 

predvideva zmanjševanje državnega sofinanciranja investicij 
v občinah 
 Ljubljana, 12. november 2010 - Poslanska skupina SLS je 
podala amandma k predlogu Zakona o interventnih ukrepih 
zaradi gospodarske krize (ZIU), ki ga na današnji seji 
obravnava matični parlamentarni odbor za finance in 
monetarno politiko. Po besedah predsednika SLS mag. 
Radovana Žerjava, ki je sicer tudi podpredsednik odbora, je 
povsem nedopustno, da predlog zakona predvideva 
zamrznitev usklajevanja nekaterih socialnih transferjev, 
pokojnin, drugih nadomestil in prispevkov, ne da bi se pred 
tem izkoristilo možnosti varčevanja na tistih področjih, kjer 
bi bilo potrebne nekoliko več politične volje in napora 
resornih ministrstev. ...več 
 

 

O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 

OBISK VELEPOSLANIKA ZVEZNE REPUBLIKE NEMČIJE V CELJU 
 Celje, 14. november 2010 – Že vrsto let se veleposlaništvo Zvezne 
republike Nemčije poklanja žrtvam vojne in nasilja na pokopališču v 
Celju in ob slovenskem spomeniku padlim v središču mesta. Ob tej 
priložnosti so delegacije Mestne občine Celje (pooblaščenec župana 
mag. Marko Zidanšek), Združenja borcev za vrednote NOB Celje in 
Slovenske vojske (v imenu generalmajorja, namestnika načelnika 
GŠSV, pk Samo Zanoškar, v imenu generalnega direktorja za obrambno 
politiko MORS gospa Marjetka Furman) v nedeljo, 14. novembra 2010, 
dopoldne v Parku svobode na Gledališkem trgu v Celju sprejeli 
delegacijo veleposlaništva Zvezne republike Nemčije na čelu z 
veleposlanikom Wernerjem Burkartom, ki je položila venec ob 
slovenskem spomeniku padlim. 
Potem se je vsem delegacijam pridružilo še Društvo mobiliziranih 

Slovencev v nemško vojsko. Skupaj z delegacijo veleposlaništva Zvezne republike Nemčije so položili vence in se 
spomnili žrtev vojne in nasilja na Mestnem pokopališču Celje – najprej na simboličnem grobu mobilizirancev v 
nemško vojsko ter nato še pri Kostnici nemških vojakov.  
Na celjskem pokopališču je imel veleposlanik Zvezne republike Nemčije Werner Burkart tudi krajši govor, v katerem 
je poudaril pomen ohranjanja spomina na padle v vojni in prijateljskih odnosih, da se zgodovina ne bi nikdar več 
ponovila. (foto: http://www.laibach.diplo.de) 
 
 

UTRINEK S 
KONGRESA 
EVROPSKE 
ZVEZE 
SENIORJEV 

Že v prejšnjem 
novičniku ste 
lahko prebrali 
poročilo 
predsednika 
Zveze 
upokojencev 
SLS Antona 
Bogataja s 7. 
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kongresa Evropske zveze seniorjev, ki je potekal v začetku novembra v Nemčiji. Tokrat vam ponujamo še foto utrinek 
s slovensko delegacijo, ki so jo poleg članov SLS sestavljali tudi delegati iz NSi in SDS. 

 
 

SLS UTRINKI IZ POSLANSKIH KLOPI 
VODJA PS SLS JAKOB 
PRESEČNIK NA URADNEM 
OBISKU NA FINSKEM 
 V sredo, 10., in četrtek, 11. 
novembra, je vodja PS SLS Jakob 
Presečnik skupaj s predsednikom 
Državnega zbora RS dr. Pavlom 
Gantarjem in namestnico vodje PS 
SD Melito Župevc na povabilo 
predsednika finskega parlamenta 
Saulija Niinista obiskal Republiko 
Finsko. V finskem parlamentu jih je v 
sredo sprejel predsednik parlamenta 
Republike Finske Sauli Niinistö, sledil 
je pogovor delegacije Državnega 
zbora RS s predstavniki vseh 
parlamentarnih strank pod vodstvom 
predsednika Saulija Niinista. 
Srečanje je potekalo v prijateljskem 
vzdušju, saj so odnosi med Slovenijo 
in Finsko odlični, neobremenjeni z 
odprtimi vprašanji, so menili 

sogovorniki in ugotovili, da imata Slovenija in Finska kljub geografski oddaljenosti precej skupnih interesov ter delita 
podobna stališča do aktualnih vprašanj Evropske unije. Gospodarstvi obeh držav sta pretežno izvozno naravnani, zato 
sta ju gospodarska in finančna kriza prizadeli v precejšni meri, so se še strinjali. Sauli Niinistö je slovensko delegacijo 
seznanil z aktualno razpravo v finskem parlamentu, ki se nanaša na sedanje in bodoče odnose med državami 
članicami Evropske unije, pri čemer se večina poslancev zavzema za pravičnejšo delitev (finančne) odgovornosti. Tako 
predstavniki slovenskega kot finskega parlamenta so se v pogovoru zavzeli za tesnejše sodelovanje obeh 
parlamentov ter za izmenjavo izkušenj v zadevah Evropske unije, predvsem v smislu uveljavljanja Lizbonske pogodbe, 
zlasti načela subsidiarnosti. Sogovorniki so se strinjali, da je povezovanje manjših držav članic zaželeno, tako znotraj 
EU kot tudi na tretjih trgih. Obe državi si prizadevata za ohranjanje miru in krepitev stabilnosti na območju Zahodnega 
Balkana, predvsem v BiH. Strinjali so se, da je za stabilnost v regiji za države Zahodnega Balkana zelo pomembna 
oprijemljiva evropska perspektiva, saj se sicer, kot je opozoril dr. Gantar, lahko znova okrepijo proti-evropske težnje. 
Glavna tema pogovorov med delegacijama v sredo je bila namenjena izmenjavi konkretnih izkušenj med 
parlamentoma – med drugim organizaciji dela poslancev, primerjavi zakonodajnega postopka in vlogi ter delu 
posameznih odborov v obeh parlamentih. Posebej zanimiv za slovensko delegacijo se je izkazal finski način 
postavljanja poslanskih vprašanj, saj finske poslanke (ki jih je trenutno v parlamentu 40 %) in poslanci na vsaki seji v 
eni uri zastavljajo vprašanja vladi, za kar v javnosti vlada precejšen interes. Popoldan se je delegacija Državnega 
zbora RS srečala s člani Odbora za prihodnost. Srečanje je bilo izredno zanimivo, saj se ta odbor ukvarja s temami, ki 
presegajo dnevno politiko oziroma proučuje in daje vladi strokovno podprte usmeritve o strateško pomembnih 
družbenih vprašanjih. Ta dan se je slovenska delegacija sestala tudi s predsednikom t. i. Velikega odbora, ki je v 
finskem parlamentu pristojen za zadeve Evropske unije. Drugi dan uradnega obiska v Republiki Finski, v četrtek, 11. 
novembra 2010, se je predsednik Državnega zbora RS dr. Pavel Gantar srečal s finsko ministrico za imigracije in 
evropske zadeve Astrid Thors. V pogovoru sta dr. Gantar in ministrica Thors pohvalila sodelovanje med slovenskim in 
finskim parlamentom ter se zavzela za tesnejše sodelovanje obeh parlamentov, tudi na ravni odborov. Strinjala sta 
se, da imata Slovenija in Finska podobne poglede, na primer glede izvajanja načela subsidiarnosti in reševanja 
finančne ter gospodarske krize v EU, ter da je potrebno vlogo nacionalnih parlamentov okrepiti. Predsednik dr. Gantar 
je menil, da bo ključni izziv nacionalnih parlamentov v prihodnje, kako organizirati delovanje parlamentov in jih 
pripraviti na izvajanje načela subsidiarnosti. Zato so pobude in prenos izkušenj med parlamenti držav članic EU ter 
njihovimi odbori zelo dobrodošle. Predsednik dr. Gantar je z delegacijo obiskal tudi v začetku leta ustanovljeno 
Univerzo Aalto, poimenovano po slovitem finskem arhitektu Alvaru Aaltu, kjer so se predstavniki slovenske delegacije 
seznanili z edinstvenim in inovativnim modelom združevanja tehniških in družboslovnih znanstvenih disciplin s 
sodobnim oblikovanjem in umetnostjo. (foto: Eduskunta/Vesa Lindqvist) 

IZ MEDIJEV 
DELO: »RADOVAN ŽERJAV: DOVOLJ JE TEH NEUMNOSTI!« 



 O vse glasnejših ugibanjih, ali bo zaradi nasprotovanja pokojninski reformi Desus v 
koaliciji nadomestila SLS, smo vprašali predsednika ljudske stranke Radovana 
Žerjava, ki nam je povedal: »Zdaj je pa dovolj! Stoprvič bom ponovil: SLS ta koalicija 
ne zanima. Odločili smo se, da bomo ta mandat preživeli v opoziciji. Imamo izkušnje 
iz prejšnjih mandatov in starih napak ne bomo ponavljali. Smo pa že na začetku 
povedali, da bomo pri ključnih reformah konstruktivni, in to je to!« 
Na naše vprašanje, ali se je Žerjav sestal s Pahorjem, nam je predsednik SLS 
povedal: »Pred poletjem smo obravnavali rebalans proračuna in takrat je Pahor 
napovedal sestanek vseh predsednikov o ključnih reformah. Ker tega sestanka 
potem ni bilo, sva se na mojo pobudo s predsednikom vlade srečala. Povedal sem 
mu, kakšni so predlogi SLS k pokojninski reformi, in tudi, da pričakujemo, da jih bo 
vlada sprejela konstruktivno. To je vse.« 
Žerjav je zanikal tudi govorice, da je svet SLS pred kratkim odločal o vstopu stranke 
v vlado: »Nasprotno, ker me novinarji kar naprej to sprašujejo, sem članom sveta 
povedal, da ne vem, od kod jemljejo te neumnosti.« Predsednik SLS hkrati poudarja, 

da bi vlada reforme morala pripraviti že v prvi polovici mandata, in se boji, da je ob sedanji razklanosti koalicije za 
nujne spremembe že prepozno. (T.S., DELO, 12.11.2010) 
 
 

SINDIKAT KMETOV SLOVENIJE OPOZORIL NA NEPRAVIČNO NOVELO ZAKONA O DOHODNINI 
V ponedeljek, 8. novembra 2010, je Sindikat kmetov Slovenije, katerega predsednik je Roman Žveglič, na novinarski 
konferenci predstavil pripombe SKS na novelo Zakona o dohodnini. Kot je povedal Žveglič, bo “predlog Zakona o 
dohodnini najbolj obremenil manjše kmetije, ki imajo poleg kmetijske dejavnosti še kak drugi prihodek, na primer 
plačo ali pokojnino,” in izpostavil, da je “ta novela nož v hrbet prizadevanjem kmetijskega ministra Dejana Židana za 
večjo samooskrbo v Sloveniji”. Kot je še opozoril, se “nikjer v državah EU pavšalnemu načinu obdavčitve ne pripisujejo 
zneski ukrepov kmetijske politike," poleg tega pa tudi, da bodo po tem predlogu kmetije z več kot 5000 evri letnih 
dohodkov iz osnovne kmetijske in osnovne gozdarske dejavnosti z letom 2013 voditi obvezno knjigovodstvo, kar je 
“absolutno prenizek prag. To je vsaka kmetija, ki ima več 10 hektarov oz. 10 glav živine. V Nemčiji je ta prag 30 glav 
velike živine". Zato so v sindikatu predlagali rešitev iz zakona o DDV, kjer je prag 7500 evrov katastrskega dohodka. 
Trenutno naj bi knjigovodstvo po oceni sindikata vodilo okoli 100 kmetij, po podatkih finančnega ministrstva pa le 
okoli 25 kmetij. Kot je še povedal Žveglič, so “kmetje tisti, ki bomo obdavčeni bolj - tako po davku o nepremičninah 
kot po Zakonu o dohodnini. Dvomim, da smo kmetje sposobni vleči državo iz finančnih zagat."  
Več si lahko preberete v obvestilu Sindikata kmetov Slovenije. 

SLS O NADZORU SLOVENSKEGA ZRAČNEGA 
PROSTORA 
Že pred časom je slovensko javnost presenetil 
dogovor predsednika Vlade RS Boruta Pahorja in 
predsednice Vlade RS Jadranke Kosor, da bi 
slovenski zračni prostor nadzorovala Hrvaška in o 
nakupu skupne eskadrilje. V SLS smo na 
novinarska vprašanja o tem podali naslednje 
odgovore: 
Ideja o skupnem varovanju zračnega prostora 
Republike Slovenije in Republike Hrvaške je bila 
izrečena le dan po odstopu vodje KPV Simone 
Dimic, in v SLS jo razumemo predvsem kot poskus 
preusmeritve pozornosti z afere kabineta 
predsednika vlade, vprašanj o meddržavnih 
zapletih z izmenjavo diplomatskih not o 
arbitražnem sporazumu in o prostem vstopu NLB 
na hrvaški trg - na neko drugo »udarno« 

zunanjepolitično in varnostno temo. In medtem ko je skupna nabava prestrezniške eskadrilje tehnično seveda možna, 
je vojaško politično za SLS v tem trenutku nesprejemljiva. Takšni predlogi in razmišljanja rešitev skupnega varovanja 
zračnega prostora z drugimi državami so že obstajali in niso naleteli na plodna tla. Če bi se nagibali k takšni rešitvi, 
potem bi nujno morali razmisliti o sodelovanju še s katero drugo državo, predvsem pa s tako, s katero nimamo 
nerešenih medsebojnih vprašanj. V tako resen projekt, kot je skupna prestrezniška flota, se lahko podajaš le s 
kredibilnim in zaupanja vrednim partnerjem. Sicer pa glede na stopnjo ogroženosti in vrste ogrožanja RS v SLS 
ocenjujemo, da je trenutna ureditev nadzora slovenskega zračnega prostora racionalna, a velja ob navedenem 
razmišljati še o dveh stvareh. Prvič, ta rešitev je kratkoročna; na nabor sil za izvajanje varovanja slovenskega 
zračnega prostora, ki vsake toliko časa poteka v Bruslju, se namreč lahko prijavi tudi letalstvo katere od držav članic 
zavezništva. Hipotetično torej tudi Republika Hrvaška ali katera druga država članica zavezništva.   
Drugič, v medsebojnih odnosih držav ne obstaja nič takega, kar bi lahko ocenili kot brezplačno oz. podarjeno. Na nek 
način bo RS morala dolg za uslugo varovanja zračnega prostora, ki jo sedaj izvaja Italija, plačati. Ali morda pri plinskih 
terminalih v Tržaškem zalivu? V SLS sicer vidimo potrebo po dolgoročni rešitvi varovanja slovenskega zračnega 

http://www.sks.si/index.php?module=strani&stranid=98&ajdi=109�


prostora, kar pa še ne pomeni nakupa nadzvočnih letal. Trenutne nam znane varnostne ocene kažejo na to, da je v 
tem trenutku sprejemljivo tveganje, da ostanemo brez prestrezniških zmogljivosti SV. 
Po mnenju SLS ima RS v tem trenutku zadostno število helikopterjev za opravljanje vojaških nalog in nalog zaščite in 
reševanja. Bojnih helikopterjev ne potrebujemo, saj lahko naloge ognjene podpore bojnim enotam opravljajo 
artilerijska sredstva in navsezadnje še bolj učinkovito tudi oboroženi pilatusi. V SLS smo prepričani, da si mora RS 
zagotoviti pogoje za ohranjanje svoje samostojnosti, suverenosti in ozemeljske celovitosti in da nam članstvo v Natu 
in EU zagotavlja daleč večjo stopnjo varnosti, kot bi jo imeli kot nevtralna država. Naš strateški interes mora biti 
ohranjanje teh zavezništev, kar bo nedvomno zmanjšalo ogrožanje iz zraka in potrebo po prestreznikih. 
Kar za SLS ni sprejemljivo, je odlašanje z nabavo transportnih letal. Kot kaže, bodo pripadnice in pripadniki SV še 
dolgo časa sodelovali v skupnih zavezniških akcijah nalogah v tujini in v SLS se nam zdi nesprejemljivo čakanje naših 
vojakinj in vojakov, da se po uspešno opravljeni misiji vrnejo v Slovenijo k svojim najdražjim, kar smo že jasno 
povedali. Očitno s prevozom na mednarodno misijo nimamo težav, po opravljeni misiji pa so pripadniki SV kot 
pozabljeni čakali tudi po mesec dni za povratek iz Afganistana. Menimo, da bi z dvema transportnima letaloma 
zadovoljili bodoče transportne potrebe SV v mednarodnih operacijah. Transportna letala so potrebna tudi zaradi 
logistične podpore našim vojakom in enotam v tujini, saj jim ta omogoča in zagotavlja preživetje v oddaljenih krajih.  
Ob tem omogočajo opravljanje tudi marsikatere druge naloge zaščite in reševanja ali prevoza za druge vrste državnih 
potreb.  

SLS O ONESNAŽEVANJU S STRANI CEMENTARNE LAFARGE V 
ZASAVJU/TRBOVLJAH 
 Po mnenju SLS ima problematika okoli sporne cementarne Lafarge več 
zornih kotov. Ključno vprašanje je, kako so bili vodeni vsi postopki, 
večinoma s strani ARSO pri pridobivanju vseh dovoljenj, soglasij, na podlagi 
katerih je bilo Lafargu izdano celovito okoljsko soglasje za uporabo 
alternativnih goriv v postopku pridobivanja cementa. Ključno pri tem je, ali 
so bila v postopku izdaj soglasja upoštevana vsa zelo striktna in jasna 
merila in pogoji, kot jih narekuje zelo stroga evropska zakonodaja. Če so 
bila upoštevana, kar prav lahko nedvoumno ugotovi postopek revizije, in če 
so bila pod enakimi pogoji tudi drugim cementarnam po Evropi izdana 
soglasja za uporabo alternativnih goriv, potem je glede korektnega 
postopka pristojni organ ravnal zakonito. Tu pa po mnenju SLS nastopi 
odgovorna in temeljita vloga inšpekcijskih služb. Če ugotovijo zlorabo 
dovoljenja, se morajo vključiti tudi organi pregona z jasnimi sankcijami. 
Najpomembneje je, da se čim prej strokovno korektno ugotovi, kateri so 
dejanski onesnaževalci in kateri vplivi na zdravje ljudi naj bi bili povzročeni 
iz cementarne. Gre za geografsko-reliefno zelo neprevetreno dolino, ki je 
bila dolga desetletja preobremenjena z zdravju in naravi škodljivimi izpusti. 
Ugotoviti je treba, koliko so slabši kazalci zdravja posledica preteklih 

obremenitev in njihovih akumuliranih učinkov, koliko pa dejansko v trenutnih žariščih. Ob tem bi morali doseči, da se 
izvedejo zunanje meritve in tudi neodvisna evalvacijska kontrola merilnih naprav, kajti ljudje v Zasavju preprosto 
Lafargu in njegovim meritvam ne zaupajo več. Zato v SLS predlagamo, da se zaradi nezaupanja v slovenske nadzorne 
in inšpekcijske službe povabi evropske nadzorne institucije, ki bodo temeljito preučile zadevo. Izberejo naj jih 
predstavniki civilnih iniciativ in prizadete občine, plača pa naj jih omenjeno podjetje. 
V SLS sicer ocenjujemo kot nekorektno, da se predsednik Vlade RS izogiba dialogu s civilnimi iniciativami. V SLS zato 
podpiramo dialog z lokalno skupnostjo in začetek takojšnjih postopkov, ki bodo hitro, zakonito in kredibilno pojasnili, 
ali je bilo izdano soglasje podjetju Lafarge v skladu s slovensko in evropsko zakonodajo. Opozarjamo pa, da postopek 
vodi vladna agencija - ARSO in ne Vlada RS. Strogo politična odločitev Vlade RS o razveljavitvi že izdanega dovoljenja 
brez strokovne podlage bi lahko pomenila veliko odškodninsko odgovornost države do cementarne, ki bi jo seveda 
preko proračuna morali kriti davkoplačevalci. (foto: FreeFoto.com) 
 
 
 

*** 
SLS NA SVETOVNEM SPLETU 

V SLS smo se odločili, da razširimo svojo dejavnost na spletu tudi s sodelovanjem v spletni skupnosti Twitter, kjer 
boste lahko redno spremljali naše »twite«, v katerih se bomo odzivali na aktualno politično dogajanje. Spremljajte nas 

torej na Twitterju – tudi mi se veselimo branja vaših »twitov«!  

   

http://twitter.com/ZerjavSLS�
http://twitter.com/ZerjavSLS�
http://www.facebook.com/pages/Ljubljana-Slovenia/Slovenska-ljudska-stranka-SLS/241007802613?ref=ts�


Še vedno pa vas vabimo, da postanete oboževalec Slovenske ljudske stranke tudi na Facebooku in tudi, da se 
pridružite  

skupini podmladka SLS Nove generacije »Zahtevamo čimprejšnjo ureditev ceste Ljubljana – Kočevje«. 

http://www.facebook.com/pages/Ljubljana-Slovenia/Slovenska-ljudska-stranka-SLS/241007802613?ref=ts�
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